

*Nations-in-Renewal and the Political Production of Ethnicity: With References to Malaysia.* Ooi Kee Beng. [J. Sari](#) 20

---

### **Abstrak**

Rencana ini mengajukan pandangan bahawa bangsa (ethnicity) wujud ekoran daripada kejayaan politik sepadu yang berterusan. Semua bangsa/kaum, boleh memperlihatkan sejarahnya sama ada yang bersifat mitos atau sejarah ataupun kedua-duanya, lebih-lebih lagi sewaktu ia mempunyai kekuasaan politik dan budaya. Kekuasaan sesuatu bangsa/kaum boleh dihubungkan dengan zaman perpaduan, tetapi yang paling penting tentang kewujudan sesuatu bangsa/kaum adalah asal-usulnya yang tidak dapat digalurkan dengan tepat. Dalam konteks semasa, pembentukan negara merupakan proses yang di dalamnya terdapat usaha memperbaharui identiti etnik, kalau identiti etnik belum terbentuk. Asal-usul bangsa/kaum adalah konsep/gagasan yang tidak mudah dipertahankan apabila dipersoalkan. Bersama dengan ciri dan sifat badan serta tabiat dan perlakuan kebahasaan, lanskap atau pemandangan darat boleh dijadikan asas untuk identifikasi kumpulan. Dalam hubungan ini, bangunan baharu berfungsi sebagai lanskap baharu yang didiami oleh satu bangsa yang baharu muncul. Malaysia dijadikan rujukan empirikal utama untuk membincangkan maujud makalah ini.

Kata kunci: Bangsa, negara, homogenisasi, culturalisme, Melayu, akultulisasi

### **Abstract**

*This paper argues that ethnicity results from prolonged political cohesive success. All ethnicities can point to a past whether mythological or historical or probably both, when they were politically and culturally influential. They may think of it as a period of unity, but most importantly, it was in fact their discursive genesis. Seen in its contemporary context, nation-building is thus a process within which an ethnic identity reform, if not a new ethnicity, takes place. Primordality is not a tenable notion. Together with bodily features and discursive habits, landscapes provide a base for group identification. New monuments function therefore as new landscapes inhabited by an emerging ethnicity. Malaysia serves here as the main empirical reference.*

*Key words: Ethnicity, state, nation, homogenization, culturalism, Malayness, acculturalization*

---